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Protokół 
 

                   ze wspólnego posiedzenia stałych komisji rady, odbytego w dniu 11. lipca 
2013 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Posiedzenie trwało od godz. 9.25 do godz. 14.30. 
W posiedzeniu, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 11 radnych 
(nieobecni radni: Agata Segda, Władysław Strózik, Wójcik Dominik) oraz: pan Piotr 
Terlecki – przewodniczący rady, pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, pan Piotr 
Bębas – sekretarz gminy. Ponadto w części obrad wzięli udział: pan Mariusz Grunt – 
prawnik, dyrektorzy szkół oraz pani Maria Dworak – główna księgowa GZOS. 
Obradom przewodniczył radny Stanisław Wesołowski – przewodniczący Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów. 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Kanalizacja gminy – etapowanie prac. 
2. Przygotowanie wniosku o dofinansowanie remontu drogi w ramach tzw. 

„schetynówek”. 
3.  Dyskusja nad wprowadzeniem do budżetu zadań na realizację których można 

aplikować o dofinansowanie, przyznawane w ramach Lokalnej Strategii 
Rozwoju LGD „Białe Ługi” oraz LGR „Świętokrzyski Karp”. 

4. Wyrażenie opinii w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Gnojnie. 
5. Sprzedaż lokali komunalnych stanowiących własność Gminy Gnojno na rzecz 

najemców. 
6. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa. 

 
Przebieg posiedzenia: 

 
                   Zanim przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów porządku 
posiedzenia pani wójt poinformowała zebranych, że: 
- w GZOS na miejsce pani Elżbiety Korzec, która przebywa na urlopie 
macierzyńskim, została zatrudniona na czas określony pani Iwona Raczyńska; 
- została podpisana umowa o dofinansowanie zadania: „zakup i ustawienie wiat 
przystankowych oraz witaczy przy drogach: wojewódzkiej i powiatowej na terenie 
gminy Gnojno” (z uwagi na zmianę procedur dotyczących ustawienia witaczy 
dopuszcza się możliwość etapowania prac); 
- rozstrzygnięto przetarg na budowę chodników przy drodze wojewódzkiej nr 765; 
- ze Świętokrzyskiego Biura Geodezji w Kielcach wpłynęło pismo dotyczące scaleń 
gruntów przeprowadzanych w oparciu o ustawę z dnia 26 marca 1982 r.; prace 
scaleniowe są finansowane w całości ze środków budżetu państwa, a postępowanie 
scaleniowe może być wszczęte na wniosek większości właścicieli gospodarstw 
rolnych (kserokopia pisma – w załączeniu); 
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- odbyto cykl spotkań z mieszkańcami w sprawie pozyskania terenów pod uprawy 
roślin energetycznych, które będą wykorzystane w mającej powstać bioelektrowni; 
- Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej uznał, że w dniu 03. czerwca br. na 
terenie gminy Gnojno padał nawalny deszcz i w związku z tym samorząd ma szansę 
na uzyskanie dodatkowych środków na inwestycje drogowe. 
                   Po ostatnim stwierdzeniu radny Stanisław Wcisło zwrócił się z pytaniem 
do pani wójt, które odcinki dróg zostały wskazane do remontu. 
                   Pani wójt odpowiedziała, że zostały zgłoszone poniższe odcinki dróg, 
które spełniają podstawowe kryteria, co do wartości zadania (min. 60.000 zł po 
przetargu) oraz rodzaju nawierzchni (droga wysypana tłuczniem): 
- do ujęcia wody w Gorzakwi, 
- Grabki Małe – Pożdżeń, 
- nr 176 w Balicach, 
- Pożogi – Łagiewniki, 
- Gnojno – Wymysłów, 
- prowadzący do dwóch posesji w miejscowości Kostera. 
 
Do punktu 1-go. 
 
                    Kanalizacja gminy Gnojno. 
                    Nawiązując do powyższej tematyki - radny Stanisław Wcisło zapytał o 
status prawny istniejącej oczyszczalni ścieków w Gnojnie oraz terenu pod 
oczyszczalnią. 
                    Pani wójt stwierdziła że, stan prawny budynku, dróg dojazdowych oraz 
gruntów, jest uregulowany. 
                    Kontynuując oznajmiła, że rada gminy przyjęła koncepcję kanalizacji 
Gminy Gnojno ze szczególnym uwzględnieniem oczyszczalni przydomowych oraz 
budowę oczyszczalni i sieci kanalizacyjnej w miejscowościach: Gnojno, Balice i 
Raczyce. Pani wójt poinformowała że, zgodnie z przyjętą koncepcją która zakłada 
budowę oczyszczalni przydomowych w miejscowościach najdalej położonych od 
siedziby gminy, 100 przydomowych oczyszczalni będzie montowane w pierwszej 
kolejności w sołectwach: Grabki – Małe, Jarząbki, Zofiówka i Wola Zofiowska. 
Szacunkowy koszt montażu jednej oczyszczalni wynosi 14.000 zł, w tym wkład 
własny mieszkańców – 3.000 zł, gminy – 4.000 zł plus koszt dokumentacji; pozostałą 
kwotę będzie stanowić dofinansowanie z PROW (75% minus podatek  VAT), o które 
gmina zamierza aplikować. Nadmieniła, że jeżeli właściciele nieruchomości z 
wymienionych wsi nie złożą w wyznaczonym terminie wystarczającej ilości deklaracji 
w  sprawie budowy przydomowych oczyszczalni - reszta zostanie dokooptowana z  
miejscowości: Wólka Bosowska i Ruda. 
                   Propozycja pani wójt została pozytywnie zaopiniowana przez komisje.    
W kwestii budowy kanalizacji sieciowej – zgodnie z sugestią pani wójt – komisje 
zaproponowały, aby w bieżącym roku zlecić opracowanie dokumentacji projektowej 
na modernizację  istniejącej oczyszczalni ścieków w Gnojnie oraz budowę kanalizacji  
sieciowej w miejscowościach: Gnojno i Glinka, a w roku przyszłym – opracowanie 
dokumentacji na pozostałą część inwestycji, uwzględniającą etapowanie prac. 
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Do punktu 2-go. 
 
                W punkcie drugim pani wójt oznajmiła, że w związku z ogłoszeniem naboru 
wniosków na tzw. „schetynówki” – gmina zamierza aplikować o dofinansowanie 
projektu: budowa drogi (w kształcie litery „L” o dł. 336 m), biegnącej od drogi 
wojewódzkiej (obok boiska) do skrzyżowania. Wartość kosztorysowa zadania wynosi 
279.989 zł brutto, przy czym 50% kosztów jest refundowane. Potem zwróciła się do 
radnych z prośbą o wyrażenie opinii na ten temat. 
             W wyniku odbytej dyskusji, komisje wyraziły pozytywną opinię w sprawie 
aplikowania o środki zewnętrzne na realizację przedmiotowego zadania zgodnie z 
opracowaną dokumentacją.  
 
Do punktu 3-go. 
 
              Pani wójt poinformowała, że w najbliższym czasie Lokalna Grupa Działania 
„Białe Ługi” planuje ogłosić nabór wniosków z działania „Odnowa i rozwój wsi”. 
Zgodnie z przesłaną propozycją podziału środków gmina Gnojno ma szansę na 
otrzymanie bonusu w wysokości 200 000,00 zł  na utworzenie Centrum Aktywności 
Lokalnej oraz dodatkowo z listy rezerwowej kwotę 93 485,32 zł na „poprawę stanu 
technicznego świetlic i rozszerzenie działalności aktywizującej mieszkańców” 
(kserokopia pisma – w załączeniu). 
W wyniku dyskusji wypracowano następujące wnioski: 
- zgodnie z propozycją pani wójt kwotę 200.000,00 zł przeznaczyć na remont 
kapitalny świetlicy wiejskiej w Raczycach, w której ma swoją siedzibę Koło 
Gospodyń Wiejskich oraz mieści się filia biblioteczna; całkowity koszt zadania – 
około 400.000,00 zł, w tym 85% dofinansowania; 
- kwotę 93.485,32 zł przeznaczyć na doposażenie świetlic (zakup mebli i naczyń 
kuchennych, stołów do tenisa, krzeseł itp.) w: 
- Gorzakwi, 
- Wólce – Bosowskiej, 
- Rudzie, 
- Raczycach, 
- Gnojnie, 
- Janowicach Poduszowskich, 
- Skadli. 
             Radna Maria Woźniak wnioskowała o zatrudnienie opiekuna (w każdej 
świetlicy), który będzie nadzorował i koordynował bieżącą pracę świetlic oraz o 
zabezpieczenie w budżecie gminy środków na ten cel. 
             Radny Stanisław Wcisło wnioskował o zabezpieczenie w budżecie  kwoty 
80.000,00 zł na zakup zabudowanej nieruchomości we wsi Balice, z przeznaczeniem 
na świetlicę wiejską. 
             Radny Kazimierz Banasik wnioskował natomiast o zatrudnienie geodety, 
który wytyczy granice działki, będącej własnością wsi, pod ogródek piwny.  
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             Kontynuując ten punkt porządku posiedzenia pani wójt przekazała informację 
że, podobnie jak LGD, Lokalna Grupa Rybacka „Świętokrzyski Karp” zamierza 
ogłosić nabór wniosków na poprawę stanu technicznego obiektów i zagospodarowanie 
terenów wokół świetlic wiejskich. Gmina Gnojno w ramach projektu może aplikować 
o kwotę 200.000,00 zł. Pani wójt zaproponowała, aby przygotować wniosek o 
dofinansowanie remontu Domu Ludowego w Janowicach Raczyckich. 
             Radna Maria Woźniak zapytała, w jakiej wysokości środki trzeba będzie 
zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie na realizację tego zadania. 
             Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że na realizację projektu trzeba 
zaplanować w budżecie na przyszły rok około100.000,00 zł. 
             Radny Stanisław Wcisło zapytał z kolei, jaką kwotę musi przeznaczyć gmina 
na realizację wszystkich planowanych zadań. 
             Pani wójt odpowiedziała, że około 328.000,00 zł. 
             Kontynuując rozpoczęty watek pan radny oznajmił, że planowane projekty 
dotyczą kilku miejscowości. Zapytał wobec tego, co z pozostałymi? 
             Pani wójt odnosząc się do poruszonej kwestii oznajmiła, że w przyszłym roku 
planowana jest realizacja zadań na terenie całej gminy, w tym m.in. kanalizacja, 
remonty dróg i świetlic wiejskich. 
             Reasumując propozycja pani wójt zyskała akceptację członków komisji. 
             Potem przewodniczący posiedzenia ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
             Po przerwie w posiedzeniu wzięli udział dyrektorzy szkół oraz kierownicy filii 
i zgłosili potrzeby dotyczące bieżących remontów oraz poinformowali, że są 
przygotowywane wnioski o dofinansowanie w ramach projektów systemowych na 
wyposażenie szkolnych placów zabaw oraz zakup pomocy dydaktycznych. Ponadto 
pani dyrektor Marzena Kubiec przekazała informację że, z inicjatywy 
Świętokrzyskiego ZMW przy dofinansowaniu z Funduszu Składkowego KRUS, od 
dnia 15. lipca br. w gimnazjum w Gnojnie zostaną zorganizowane półkolonie dla 
ponad 40 dzieci z terenu gminy. Półkolonie będą trwać 10 dni, w czasie których dzieci 
będą korzystać z posiłków oraz bogatej oferty kulturalno-oświatowej. 
             Biorąc pod uwagę szeroki zakres prac - pani radna Maria Woźniak zapytała, 
czy zostały oszacowane koszty remontów oraz, czy w budżecie zabezpieczono środki 
na ten cel. 
             Do ww. kwestii odniosła się pani wójt i oznajmiła, że farby szkoły zakupują 
we własnym zakresie, natomiast prace malarskie wykonują pracownicy gminy. Poza 
tym dodała, że w budżecie są zabezpieczone środki na fundusz remontowy w kwocie 
16.700 zł. 
             Radna Maria Woźniak wniosła o dokonanie na następnej sesji rady zmiany w 
budżecie gminy, polegającej na zwiększeniu wydatków o kwotę 50.000,00 zł na 
remonty w szkołach. 
             W dalszej części posiedzenia pani dyrektor Marzena Kubiec poinformowała o 
wynikach egzaminu gimnazjalnego. Argumentowała, że średnia szkoły nie 
odzwierciedla w pełni wyników w poszczególnych klasach, które są zaniżane przez 
uczniów z orzeczeniami z Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, oraz wyników 
indywidualnych poszczególnych uczniów. Dodała, że uczniowie miejscowego 
gimnazjum radzą sobie doskonale w szkołach średnich, do których uczęszczają, oraz 
na studiach. 
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              Pan przewodniczący rady gminy dopowiedział, że na jakość i efektywność  
nauczania ogromny wpływ ma liczebność klas (obecnie niektóre klasy liczą po 34 
uczniów), co w konsekwencji przekłada się na wyniki. 
              Do poruszonej problematyki odniosła się radna Maria Woźniak i wysunęła 
konkluzję, że o ile wyniki egzaminu z przedmiotów humanistycznych i 
przyrodniczych mogą zadowalać, o tyle wyniki egzaminu z matematyki są 
dramatyczne. Zapytała również, dlaczego tak mało uczniów zdaje egzamin z języka 
angielskiego. Dodała, że odnosi wrażenie, iż uczniowie „boją się” tego języka, a tak 
naprawdę powinni być do jego szlifowania zachęcani przez nauczycieli.  
W odpowiedzi na pytanie pani dyrektor stwierdziła, że uczniowie mają wybór i w 
pełni z niego korzystają. Podkreśliła także, że nie należy dyskryminować języka 
rosyjskiego, na którego jest coraz większe zapotrzebowanie na rynku pracy.  
Pani Anna Kaczmarek-Pniewska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie – 
odnosząc się do kwestii egzaminów oznajmiła, że o ile uczniowie kl. VI zdali egzamin 
próbny rewelacyjnie, o tyle na właściwym egzaminie „zjadł” ich stres i osiągnęli 
wyniki poniżej średniej. Nawiązując do stwierdzenia pani dyrektor gimnazjum 
podkreśliła z całą mocą, że współpraca z Poradnią Psychologiczno - Pedagogiczną w  
Busku-Zdroju jest praktycznie „zerowa”, a decyzje jej pracowników kontrowersyjne z 
pedagogicznego punktu widzenia. Dodała jeszcze, że szkoła ma być szkołą 
bezstresową, w której najważniejszy jest uczeń, natomiast nauczyciele nie mają 
żadnego wsparcia ze strony rodziców.   
Radny Stanisław Wcisło sugerował podjęcie skutecznych działań na rzecz 
wyeliminowania stresu u uczniów w dniach egzaminów. Poza tym wniósł o usunięcie 
trzech drzew iglastych (świerków) rosnących na placu obok budynku szkoły w 
Balicach. 
 
Do punktu 5-go. 
 
                 W punkcie piątym komisje pozytywnie zaopiniowały zbycie nieruchomości 
w drodze bezprzetargowej o pow. 0,0216 ha, położonej w obrębie Gnojna, stanowiącej 
własność Gminy Gnojno, na rzecz Pani Justyny Kurandy zam. Gnojno nr 161. Projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie przygotować pod obrady najbliższej sesji. 
 
Do punktu 6-go. 
 
                Sprawę sprzedaży lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku nr 148 
(Dom Nauczyciela) w Gnojnie w drodze bezprzetargowej na rzecz najemców tych 
lokali omówiła pani wójt. Oznajmiła, że lokale będą sprzedawane wraz z udziałem w 
prawie własności gruntu oraz części wspólnych budynku, a także z pomieszczeniami 
przynależnymi do lokalu. 
Komisje wniosły o przygotowanie projektu uchwały w przedmiotowej sprawie, 
natomiast radna Maria Woźniak o uregulowanie kwestii związanej z 
nieruchomościami zabudowanymi garażami. 
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Do punktu 7-go. 
 
                 Zgodnie z sugestią pana prawnika postanowiono o przygotowaniu na 
następną sesję rady projektów uchwał: w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i 
trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (zmiana 
poprzedniej uchwały), w myśl której dopuszcza się wnoszenie opłaty jednorazowo za 
więcej niż jeden miesiąc z góry oraz w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
inkasenta. 
               Przed zakończeniem posiedzenia pani wójt zwróciła się do radnych z prośbą 
o wyrażenie opinii na temat zakupu nożyc do rozcinania blachy za kwotę 8.000,00 zł 
dla jednostki OSP w Gnojnie, która czyni starania o przyjęcie do KSRG. 
Radna Maria Woźniak przekonywała, że gminy nie stać na utrzymanie dwóch 
jednostek OSP w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym. Radny Stanisław 
Wcisło zapytał natomiast, czy Zarząd Gminny OSP wyraził swoją opinię na ten temat. 
W wyżej wymienionej kwestii postanowiono: w przypadku pozytywnej opinii zarządu 
dokonać stosownego przeniesienia środków w budżecie gminy na zakup sprzętu. 
               Potem pan sekretarz poinformował, że Regionalna Dyrekcja Lasów 
Państwowych w Radomiu zwróciła się do Rady Gminy Gnojno z prośbą o wyrażenie 
pozytywnej opinii w  sprawie uznania za ochronne lasów Skarbu Państwa. 
Członkowie komisji uznali prośbę za zasadną i zaproponowali przygotowanie projektu 
uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Na tym protokół zakończono  podpisano.- 
 
     Protokolant:                                                      Przewodniczący Komisji Planowania, 
Barbara Czarnecka                                                              Budżetu i Finansów 
                                                                                          Stanisław Wesołowski 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
                                                                                            Kazimierz Banasik 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
                                                                               Gospodarki Żywnościowej, Handlu 
                                                                               i Usług oraz Ochrony Środowiska 
                                                                                             Tomasz Pasternak 
                                                                               Przewodniczący Komisji Zdrowia, 
                                                                               Socjalnej, Oświaty i Kultury 
                                                                                              Krzysztof Musiał 
                


